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Teodorovici propune achizitionarea de catre stat a recoltelor de cereale obtinute de

fermierii români ‘la un pret corect’

Ministrul Finantelor Publice, Eugen Teodorovici, propune achizitionarea de catre stat a recoltelor de

cereale obtinute de fermierii români "la un pret corect", tot statul urmând sa suporte depozitarea

productiilor, interventia pe piata si chiar exportul surplusului prin nou înfiintata Casa de Comert Unirea.

"Dumneavoastra, cei care produceti cereale în România - porumb grâu, orz - când le vindeti la capatul tarlalei, le

vindeti cu un pret care nu reprezinta munca dvs. Corect? Vine intermediarul si cumpara la un pret pe care vi-l

impune, dupa care pleaca cu marfa, o mai plimba cu vapoarele o anumita perioada si o aduce în România la alt

pret. Cam asa este. Atunci, statul român, pe acea lege care impune o cantitate minima de cereale în rezerva de stat,

acum este la un nivel foarte mic, la grâu este de 600.000 de tone de grâu, ceea ce este infim. Ce ne opreste pe noi,

ca stat, sa majoram acest plafon la câteva milioane de tone, sa am o marja cu limita minima si limita maxima? Una

minima sub care nu am voie sa scad rezerva minima si cea maxima pâna la care pot sa achizitionez", a explicat

Teodorovici, la Forumul Agricultorilor.

El a precizat ca statul poate cumpara recolta fermierilor la un pret corect, nu unul pe care îl impun intermediarii,

iar acest lucru se poate extinde si la alte produse cum sunt medicamentele, nu doar cerealele.

"Statul vine când dvs. produceti si va ofera pretul corect, pretul de piata, pe grâu sa spunem, nu pretul pe care vi-l

da cineva care va impune, ci pretul corect care reflecta munca dvs. si eu, stat, îl achizitionez, îl depozitez, fie la

mine, fie la privatii care au spatii de depozitare si platesc acest lucru. Eu, stat, atunci când lucrurile o impun, pot sa

intru în piata, pot sa export prin recenta Casa de Comert înfiintata de domnul ministru Daea si diferenta daca e una

mai mare sa o aduc si pe acea în buzunarul fermierilor din România. Cred ca este o solutie la care trebuie sa ne

gândim si nu numai la cereale, ci si la medicamente si la foarte multe altele", a precizat Teodorovici.

Şeful de la Finante a adaugat ca, în opinia sa, nici triticalele nu ar trebui sa fie impozitate, pentru ca ele sunt hrana

pentru animale.

Eugen Teodorovici a mai spus ca se vede "cândva un fermier de succes al acestei tari".

"Chiar daca sunt la Finante, sufletul meu este lânga dvs. pentru ca îmi place foarte mult si cândva sa fiu un fermier

de succes al acestei tari. Sa tineti minte aceasta declaratie!", le-a transmis el fermierilor.
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